
 
Covid-19 aren pandemia hasi zenetik urte bat pasa da, oraingoan, BRT-eko zuzendaritza taldeak 
hurrengoa adierazi nahi du.  
 

1. “Consejo Superior de deportes” ek (CSD) eta nafarroako errugbi federakuntzak 

ezarritako protokoloak aztertu ondoren, kategoria ezberdinetako partidoak eta 

entrenamenduak gauzatu ahal izateko protokoloaren ezarpena aztertu da.  
2. Foruen araudia jarraituz, une honetan kontaktuzko talde-kiroletan entrenamenduak eta 

partiduak egitea posible da.  
3. Hurbileko taldeei beraien egoera galdetu zaie, zein egoeretan dauden ikusteko. Talde 

batzuk martxan daude, beste batzuk ordea, geldirik daude gu bezala.  
 
Aipatutakoak aztertu ostean eta gaur egungo egoera ikusiz, BRT Menditarrak taldeko 

batzordeak hurrengoa erabaki du:  
 

20/21 denboraldiko kirol-ekintzak alde batera uztea, izan ere, gure ustez 
errugbia modu seguruan praktikatzeko baliabide guztiak ez dira betetzen, 
horretaz gain, Taldeak ez du gaitasunik aipatutako protokoloak aurrera 
ateratzeko, azpiegitura exkaxa dela eta.  

 
Gaur egungo egoera ikusita, kontaktuzko talde-kirol batean ez dira distantziak 

errespetatzen eta ez dago babesik (maskararik gabe), guretzako hori ez da bateragarria 

egungo situazioarekin. Gure jokalarien, haurren, entrenatzaileen eta haien familien segurtasuna 

ezin dugu bermatu. Koronabirus kasu bat izanez gero, 25 pertsonako talde bat konfinatu 

beharko genuke. Nahiz eta gomendatutako neurri guztiak bete eta errespetatu (aldagelak 

ez erabili, materiala ez elkarbanatu, materiala desinfektatu etab…) taldekideak kontaktu 

zuzenak izango ziren.  
 

Talde amateurra gara, non errugbian jokatu, erakutsi eta bere baloreak transmititzen 

ditugun pasio handiarekin. Baina momento hauetan, egungo situazioarekin bat egin behar 

dugula uste dugu.  
Hori dela eta, eskualdean gure laguntza txikia eskaini nahi dugu, ahal den neurrian, 

birusaren propagazioa geldituz eta bere ondorio ekonomikoak sozialak eta ongizatezkoak 

ekidinez. 

Bertzalde, taldean ere, pandemiaren ondorioak bistan dira. Lan egoerak, situazioa 
pertsonalak etab… direla eta. Entrenatzaileen, zuzendarien, eta laguntzaileen falta agerian da. 
Horregatik, denboraldi hau aurrera ateratzea oso zaila da.  

Gaur egun, denboraldi bat abian jartzeak izugarrizko esfortzua eskatzen alderdi 
ezberdinetan(ekonomikoa,pertsonala…) eta tamalez, taldeak ez ditu baliabide horiek.  

Tristezia handia eragiten digu momentu hauetan errugbia alde batera uztea eta 
jokalarientzako erabaki gogorra dela. Hori dela eta, 21/22 denboraldian pensatuko dugu eta ea 
udan martxan jartzen garen.  

Horretarako, osasun gaiak alde batera utziz, taldeak azpiegitura sendoa eraiki 

beharko du(entrenatzaileak, zuzendariak, laguntzaileak, jokalariak) errugbia 

nafarroako iparraldean kirol eskaintza erreala izan dadin.  
Ondorioz, interesa duten pertsona guztiei deialdia egin nahi dugu. Aurrera 

pausoa emateko, taldearekin kontaktuan jartzeko eta haien laguntza eskaintzeko.   
 

 

Animo guztioi eta AUPA BRT! 
 
 
 
 
 

 
 



 

 
 
Tras un año del inicio de la pandemia generada por el Covid-19, la junta directiva del BRT 
Menditarrak rugby informa: 
 

1. Se ha estudiado el “protocolo Covid” establecido por el Consejo Superior de 
Deportes (CSD), así como el “protocolo Sanitario” establecido por la Federación 
Navarra de Rugby para la posible implantación del mismo en el club para los 
diferentes equipos para el inicio de los entrenamientos y competiciones. 

2. Siguiendo la normativa Foral, en estos momentos se puede realizar tanto 
entrenamientos como competiciones de deportes de equipo con contacto. 

3. Se ha sondeado a equipos de alrededor a ver en qué situación están. Así, nos 
encontramos con algunos que están entrenando y compitiendo y otros que como 
nosotros no han iniciado la actividad.  

 

Tras analizar todos estos puntos, viendo el escenario en el que nos movemos y la 
situación actual del club, la junta del BRT Menditarrak Rugby de manera unánime: 
 

 Suspender el inicio de toda actividad deportiva en el club para esta 
temporada 20/21, ya que consideramos que no se dan las condiciones 
adecuadas para hacerlo de manera segura y actualmente no tenemos la 
infraestructura necesaria en el club para llevar a cabo dichos protocolos. 

 

En el contexto actual en el que nos movemos, entendemos que la práctica grupal de un 
deporte en donde hay contacto, no se mantienen las distancias de seguridad y no hay 
protección (sin mascarilla) NO ES COMPATIBLE.No podemos garantizar la seguridad de los 
jugadores, niños, entrenadores y sus familias. El tener un caso de coronavirus en alguno de los 
equipos obligaría a confinar a todos de dicho grupo, alrededor de 25 personas. Aunque 
cumplamos y respetemos todas las medias de seguridad que nos imponen y se 
recomiendan (no utilizar vestuarios, no compartir material, desinfectar material común y un 
largo etcétera) todos serían contactos directos de la persona contagiada. 

Somos un club amateur en donde jugamos y enseñamos el rugby y sus valores por 
afición y con pasión, pero en estos momentos creemos que hay que levantar la vista y ser 
solidarios y consecuentes con la sociedad ante la situación actual.  

Queremos poner nuestro granito de arena en la zona siendo consecuentes y evitar dentro 
de lo que cabe la propagación de esta pandemia y por tanto sus nefastas consecuencias tanto 
en la salud como en la economía familiar y social de todos nuestros pueblos. 

Además, el club no está siendo ajeno a las consecuencias de esta pandemia y debido a 
situaciones laborales, personales, etc. la presencia de entrenadores, directivos y voluntarios 
que ayudan de manera desinteresada a que una temporada normal salga adelante, 
actualmente es claramente deficitaria. 

Hoy por hoy, arrancar la temporada requiere un plus de esfuerzo personal, económico y 
sanitario, que el club no tiene medios para asumir. 

Nos da mucha pena renunciar a la práctica momentánea de este deporte, y sabemos que 
para los jugadores es una dura decisión, pero no queda otra que trabajar con vistas a la 
temporada 21/22 y arrancar con ella en el verano.  

Para ello, independientemente del tema sanitario, el club deberá trabajar para 
conseguir montar la estructura necesaria (entrenadores, directivos, voluntarios) para 
que el rugby vuelva a ser una oferta real en la zona norte de Navarra. 

 Por ello hacemos un llamamiento a todas las personas interesadas en que esto 
salga adelante, que dé un paso al frente, se ponga en contacto con el club y aporte su 
granito de arena. 

 

 
Mucho animo a todos y a todas y AUPA BRT!! 


